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Geachte heer, mevrouw, 

Op 21 februari 2013 (brief met kenmerk SB13.3456026) hebben wij u geinformeerd 
over de 'evaluatie boombeheer 2012'. In deze evaluatie schetsen wij onder andere de 
huidige situatie rondom de boomziektes. Naar aanleiding van deze evaluatie heeft u in 
de vergadering van de raadscommissie Beheer en Verkeer op 13 maart 2013 gevraagd 
om aanvullende informatie over de essentaksterfte. In deze brief geven wij een huidige 
stand van zaken wat betreft de uitbreiding van essentaksterfte in onze stad. Daamaast 
lichten wij de samenwerking met andere terreinbeheerders toe en informeren wij u 
over een onderzoek naar resistentie onder essen. 

Wat is essentaksterfte? 
De essentaksterfte is in Nederland sinds September 2010 officieel vastgesteld. De 
ziekte komt voor in bomen van alle grootten en leeftijden, maar tast vooral jonge 
takken aan. De veroorzaker van de essentaksterfte is de schimmel 'vals 
essenvlieskelkje' die de gewone es, maar ook andere essensoorten aantast. Symptomen 
zijn: verwelken van blad, afsterven van jonge takken, vroegtijdige bladval en allerlei 
soorten verkleuringen van de schors. De impact van aantasting is het grootst bij 
opstanden waar de es domineert. Het gaat dan vooral om essenhakhout, monoculturen 
van es en om essenlanen. De essenschimmel verspreidt zich over grotere afstanden via 
sporen door de lucht. Het heeft daarom geen zin om aangetaste essen snel te 
verwijderen. Alleen wanneer de aantasting leidt tot boomsterfte en hierdoor 
gevaarlijke situaties kunnen ontstaan, moet de boom worden geveld. 

Aantasting niet zorgwekkend 
Wij hebben in onze stad ruim 12.000 essen staan in verschillende varieteiten. Het 
merendeel hiervan staat in straten of langs wegen. We zien dat her en der essen licht 
zijn aangetast door de essentaksterfte, maar niet op grote schaal. Vooral bij straat- en 
wegbeplantingen is het belangrijk om vanuit de zorgplicht en aansprakelijkheid ervoor 
te zorgen dat er geen gevaarlijke situaties ontstaan. We houden de aantasting van ons 
essenbestand goed in de gaten zodat wij bij gevaarzetting snel de juiste 
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beheermaatregelen kunnen nemen. Vooralsnog hebben wij geen maatregelen hoeven 
nemen. 

In de vergadering van uw raadscommissie Beheer en Verkeer op 13 maart 2013 heeft 
u specifiek gevraagd hoe het gesteld is met de essen aan de Meeuwerderweg. De 
vitaliteit van deze essen is overwegend siecht. We hebben echter nog geen aantasting 
door de essentaksterfte geconstateerd. De slechte vitaliteit is voomamelijk toe te 
schrijven aan de beperkte (ondergrondse) mimte die de essen in het trottoir hebben. 

In het recreatiegebied Kardinge zijn een aantal monotone bosopstanden met jonge 
essen emstig aangetast door de essentaksterfte. Dit gebied wordt beheerd door 
Natuurmonumenten. De afgestorven essen blijven staan, zolang dit geen gevaar 
opievert voor de gebruikers van het gebied. Als de veiligheid niet meer kan worden 
gegarandeerd zullen de essen worden geveld. 

Samenwerking 
De Stichting lepenwacht Groningen heeft een coordinerende rol bij de aanpak van de 
essentaksterfte. De lepenwacht heeft hiertoe een werkgroep essentaksterfte opgericht 
waarin de provincie Groningen, verschillende Groningse gemeenten waaronder de 
gemeente Groningen, Staatsbosbeheer en overige terreinbeheerders deelnemen. De 
werkgroep wil gezamenlijk een plan van aanpak opstellen hoe het beste met de ziekte 
rekening kan worden gehouden in het beheer. 

Resistentie 
Wageningen Universiteit doet sinds 2012 onderzoek naar de resistentie van bepaalde 
essenklonen. De eerste resultaten laten zien dat meerdere Nederlandse essenklonen 
een redelijke resistentie vertonen. Het advies is om voorlopig niet op grote schaal 
essen aan te planten. In afwachting van de eindresultaten van het onderzoek naar 
resistentie kan op beperkte schaal het bestaande sortiment gebmikt worden. Dit advies 
hanteren wij ook binnen onze gemeente. 

Wij vertrouwen erop u met deze brief voldoende te hebben geinformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

jemeester, de secretaris, 
(Peter) Rehwinkel drs^>fcA."(Maarten) Ruys 


